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Kärkölä 

Aloite luotu Kuntalaisaloite.fi-palveluun 3.4.2025 

Aloitteen julkaisupäivämäärä 3.4.2025 

Vaadin, että Kärkölän kunta perustaa lukuvuoden 2025 alusta alkaen Kärkölän 
yhtenäiskoulun vuosiluokille 1 ja 2, neljä yleisopetuksen opetusryhmää. 

 
Nyt suunniteltu ryhmäkoko tulisi olemaan huomattavasti nykyisiä ryhmiä suurempi, 
17-19 oppilasta per luokka. Yhdysluokka asettaa oppilasmäärän lisäksi vielä omat 
haasteensa opetukseen. Opettajien ammattijärjestö OAJ:n suositus on, että alkuluokilla 
olisi maksimissaan 18 oppilasta per luokka (OAJ). 

 
Ryhmäkoon maltillisena pitäminen esimerkiksi: 

- edistää lasten hyvinvointia 
- mahdollistaa paremmin lapsen yksilöllisen huomioimisen 
- rauhoittaa ilmapiiriä 
- auttaa aikuisia huomioimaan paremmin lasten erilaiset tuen tarpeet ja 

yksilöiden vahvuudet 
- edistää oppimista 

- pienemmät oppilasmäärät takaavat lapsille paremmat oppimistulokset 
 

Perusopetuslain 3 a §:n mukaan perusopetusta suunniteltaessa, järjestettäessä ja siitä 
päätettäessä on ensisijaisesti huomioitava lapsen etu. Opetus tulee järjestää 
oppilaiden ikäkauden ja edellytysten mukaisesti ja siten, että se edistää oppilaiden 
tervettä kasvua ja kehitystä (Perusopetuslaki 3§).
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Suuressa ryhmäkoossa riski levottomuuteen ja häiriökäyttäytymiseen kasvaa, 
mielenterveys ongelmat lisääntyvät, lasten oppiminen vaarantuu, hiljaiset lapset jäävät 
huomiotta ja aikuisten työhyvinvointi vaarantuu. 

 
Työnantajan on turvattava työntekijöille turvallinen työympäristö. Huoli työntekijöiden 
työoloista, työhyvinvoinnista ja työssä jaksamisesta on suuri luokkakokojen kasvaessa. 

 
Kärkölän kunnalle on arvovalinta olla säästämättä lapsista ja nuorista. Pitämällä 
ryhmäkoot pienenä, kunta antaa positiivista viestiä koulutukseen panostamisesta. 

 
Aiheesta laadittiin maaliskuussa adressi, joka luovutettiin sivistys- ja 
hyvinvointilautakunnalle 13.3.2025 kokouksessa. Reilussa viikossa adressin kerkesi 
allekirjoittaa 290 henkilöä, jotka vastustivat yhdysluokan perustamista. 

 
Näin kuntalaisaloitteella haluan vaikuttaa, tukea lasten turvallista tulevaisuutta sekä 
saada huomiota siitä, mitä vaikutuksia mahdollisella yhdistelmäluokalla on 
kokonaisvaltaisesti. Koulun aloittaville lapsille tulee tarjota mahdollisuus rauhalliseen ja 
turvalliseen koulun alkuun. Hyvällä kokemuksella koulusta tuemme heidän koulupolkua 
ja tulevaisuutta. Vaadimme, että Kärkölän kunta luopuu lukuvuodelle 2025-2026 
suunnitellusta yhdysluokasta ja perustaa kolmen luokan sijasta neljä alkuopetuksen 
luokkaa sekä tarvittavat pienryhmät. 
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